

# 滑县发展和改革委员会

---

## 滑县开展信用修复工作情况说明

按照国家 2023 年 5 月 1 日起施行的《失信行为纠正后的信用信息修复管理办法（试行）》要求，我县按要求做好企业在“信用中国”网站提交的行政处罚信息信用修复申请材料审核工作，包括修复承诺书、办理授权委托书、修复申请表等材料，及时完成初审，然后由省级复审、国家终审，助力企业完成信用修复工作，重塑企业信用。

附件：

1. 《失信行为纠正后的信用信息修复管理办法（试行）》截图
2. 信用中国网站信用修复流程指引截图



## 截图 1

The screenshot shows the homepage of the Credit China website (www.creditchina.gov.cn). The top navigation bar includes links for 'Credit Information', 'Unified Social Credit Code', 'Site Internal Articles', and a search bar. Below the header is a red navigation bar with links for 'Home', 'Credit Dynamics', 'Policy and Regulations', 'Information Disclosure', 'Credit Services', 'Credit Research', and 'Credit Culture'. Under 'Credit Services', there are sub-links for 'Credit Commitment', 'Credit +', 'Joint Punishment', 'Personal Credit', 'Industry Credit', 'City Credit', and 'Website Navigation'. On the left side, there is a sidebar with links for 'Repair Progress Self-Query', 'Repair Guide', 'Process Guide', 'Repair Points', 'Common Questions', and a download link for the 'Credit Repair Management Measures after Rectification of Untrustworthy Behavior (Trial)' document. The main content area displays the title 'Credit Repair Management Measures after Rectification of Untrustworthy Behavior (Trial)' and the first chapter, 'General Principles'.

**失信行为纠正后的信用信息修复管理办法（试行）**

**第一章 总则**

第一条 为规范信用信息修复工作，维护信用主体合法权益，进一步提升社会信用体系建设法治化、规范化水平，根据《中共中央办公厅 国务院办公厅印发〈关于推进社会信用体系建设高质量发展促进形成新发展格局的意见〉的通知》《国务院关于建立完善守信联合激励和失信联合惩戒制度加快推进社会诚信建设的指导意见》《国务院办公厅关于加快构建以信用为基础的新型监管机制的指导意见》《国务院办公厅关于进一步完善失信约束制度构建诚信建设长效机制的指导意见》要求，制定本办法。

第二条 信用主体依法享有信用信息修复的权利。除法律、法规和党中央、国务院政策文件明确规定不可修复的情形外，满足相关条件的信用主体均可按要求申请信用信息修复。

第三条 本办法所称的信用信息修复，是指信用主体为积极改善自身信用状况，在纠正失信行为、履行相关义务后，向认定失信行为的单位（以下简称“认定单位”）或者归集失信信息的信用平台网站的运行机构（以下简称“归集机构”）提出申请，由认定单位或者归集机构按照有关规定，移除或终止公示失信信息的活动。

本办法所称的公示，是指归集机构整合相关信用信息并记于信用主体名下后，对依法可公开的信息在信用网站进行集中统一公示。

第四条 本办法所称的失信信息，是指全国公共信用信息基础目录和地方公共信用信息补充目录中所列的对信用主体信用状况具有负面影响的信息，包括严重失信主体名单信息、行政处罚信息和其他失信信息。

本办法所称的严重失信主体名单，是指以法律、法规或党中央、国务院政策文件为依据设列的严重失信主体名单。

第五条 全国信用信息共享平台、“信用中国”网站以及地方信用信息共享平台和信用网站（以下统称“信用平台网站”）开展信用信息修复活动，适用本办法。

有关行业主管（监管）部门建立的信用信息系统开展信用信息修复，可参照本办法执行。

法律、法规、部门规章和党中央、国务院文件对信用信息公示和修复另有规定的，从其规定。

## 截图 2

The screenshot shows the homepage of the Credit China website (www.creditchina.gov.cn). The top navigation bar includes links for '信用信息' (Credit Information), '统一社会信用代码' (Unified Social Credit Code), and '站内文章' (Intra-site articles). A search bar is also present. Below the navigation is a red horizontal menu bar with links: 首页 (Home), 信用动态 (Credit Dynamics), 政策法规 (Policy and Regulations), 信息公示 (Information Disclosure), 信用服务 (Credit Services), 信用研究 (Credit Research), 诚信文化 (Integrity Culture), 信用承诺 (Credit Commitment), 信易+ (Xinyi+), 联合奖惩 (Joint Reward and Punishment), 个人信用 (Personal Credit), 行业信用 (Industry Credit), 城市信用 (City Credit), and 网站导航 (Website Navigation). On the left, there is a sidebar with links for '全部' (All), '修复进度自助查询' (Self-service Inquiry of Repair Progress), '修复指南' (Repair Guide), '流程指引' (Process Guide), '现场受理网点' (On-site Service Points), '常见问答' (Frequently Asked Questions), and '《失信行为纠正后的信用信息修复管理办法(试行)》' (暫行办法). The main content area features a large blue banner titled '法人和非法人组织行政处罚信息信用修复流程指引' (Guidelines for the Credit Repair of Administrative Punishment Information for Legal Persons and Non-legal Persons). It explains the purpose of the guide and the five-step process: Step 1 (Red box) '输入主体名称或者统一社会信用代码，并点击“搜索”，找到主体。' (Enter the subject name or unified social credit code, and click "Search" to find the subject.), Step 2 (White box), Step 3 (White box), Step 4 (White box), and Step 5 (White box). Below this, a callout box says '查看行政处罚信息是否达到最短公示期' (Check if the administrative punishment information has reached the shortest disclosure period). Step 1 is detailed with a screenshot of the website's search interface.